### CPCE Health Conference and CAHMR's Seminar Series CPCE 醫護研討會及老齡化和醫療管理研究中心專題研討會系列

Under the Institutional Development Scheme (IDS) of the Research Grants Council, SPEED secured funding of over HK\$2.4 million to establish the Centre for Ageing and Healthcare Management Research (CAHMR) in December 2018, along with the organisation of the annual CPCE Health Conference and a series of research seminars and workshops on healthcare issues.

The Centre for Ageing and Healthcare Management Research (CAHMR) is led by Dr Ben Fong, Associate Division Head of the Division of Science, Engineering and Health Studies (SEHS) and Director of CAHMR, and supported by team members including Prof Peter P. Yuen, CPCE Dean; Prof Warren Chiu, CPCE Associate Dean (Quality Assurance); Dr Jack Lo, SPEED Director; Dr Artie Ng, SPEED Deputy Director; Dr Pimtong Tavitiyaman, Senior Lecturer and Associate Division Head of the



Blocks are stacked together to complete the logo of CAHMR and mark the official opening of

把不同方塊堆砌一起,以完成 CAHMR 的標誌,象徵中心正式投入運作。

Division of Business and Hospitality Management; Dr Simon Cheung, Dr Vincent Law and Dr Adam Wong, Senior Lecturers.

在研究資助局院校發展計劃支持下, SPEED 獲撥款逾港幣 240 萬元,於 2018 年 12 月成立老齡化和醫療管理研究中心(CAHMR),以及舉 辦一年一度的 CPCE 醫護研討會及其他醫護研討會和工作坊。

老齡化和醫療管理研究中心由科技、工程及健康學部副主任方玉輝醫生擔任中心總監,其他團隊成員包括:CPCE 院長阮博文教授、CPCE 副院長(質素保證)趙之琨教授、SPEED 院長羅文強博士、SPEED 副院長吳偉昌博士、高級講師兼工商及款待業管理學部副主任 Pimtong Tavitiyaman 博士,以及高級講師張晉元博士、羅天昇博士和黃嘉樂博士。

#### **CPCE Health Conference 2020** CPCE 醫護研討會 2020

Themed "Ageing with Health and Dignity: Implications for Public Policy, Service Delivery, Workforce, Technology and Financing", the CPCE Health Conference 2020 was held by CAHMR, together with SPEED and HKCC, at PolyU Hung Hom Bay Campus on 13 January 2020. The Conference, held for the fifth consecutive year, was organised in collaboration with Hong Kong College of Community Health Practitioners, Hong Kong College of Health Service Executives, and Hong Kong College of Nursing and Health Care Management.

The Conference comprised seven keynote sessions, three plenary sessions, six parallel sessions with 31 presentations and 10 poster presentations, which facilitated valuable discussions among over 300 delegates and guest speakers in attendance. Academics and practitioners from countries



Prof Peter P. Yuen (5th left), CPCE Dean; Dr Ben Fong (right), Associate Division Head of SEHS and Director of CAHMR, take a photo with the guest speakers at the CPCE Health Conference 2020.

CPCE院長阮博文教授(左五)及科技、工程及健康學部副主任兼 CAHMR 總監方玉輝醫生(右) 與嘉賓講者在 CPCF 緊護研討會 2020 上合照

and cities including Australia, Canada, the Chinese mainland, Hong Kong, Japan, Macau, Malaysia, South Korea, Thailand, and the United States of America were invited to deliver speeches that provided international insights from practices in different countries around this year's theme.

CAHMR 與 SPEED 及 HKCC 於 2020 年 1 月 13 日在理大紅磡灣校園舉行主題為「健康而具尊嚴的老齡化:對公共政策、服務、勞動力、 科技和融資的影響」的 CPCE 醫護研討會 2020。研討會已踏入第五屆,今屆合辦機構為香港社區健康學院、香港醫務行政學院及香港護理 及衞生管理學院。

研討會共有七場主題會議及三場專題會議,並在六場平行會議中發表 31 場論文演説和 10 個海報主題匯報,逾 300 名參加者和嘉賓講者交 流了寶貴的意見。來自澳洲、加拿大、中國內地、香港、日本、澳門、馬來西亞、韓國、泰國和美國等地的學者和專家剖析不同國家的醫 療實務經驗,為是次會議的主題注入國際視野及創見。

# CAHMR's Seminar Series CAHMR 專題研討會系列

## Price Regulation of Generics and Drug Shortages 非專利藥物價格管制及藥物短缺

In 2018/19, CAHMR launched a series of research seminars. The first in the series was held on 12 December 2018, during which Prof Aslam Anis from The University of British Columbia, Canada shared with participants his research on the topic "Price Regulation of Generics and Drug Shortages".

2018/19 年,CAHMR 推出一系列專題研討會。首個專題研討會於 2018 年 12 月 12 日舉行。加拿大英屬哥倫比亞大學 Aslam Anis 教授 與出席人士分享專題題目「非專利藥物價格管制及藥物短缺」。



The first seminar of CAHMR is delivered by Prof Aslam Anis from The University of British Columbia, Canada.

CAHMR 首個專題研討會由加拿大英屬哥倫比亞大學 Aslam Anis 教授擔任主講嘉賓。

## The Creation of a Dementia-friendly Community in Singapore 在新加坡建構認知障礙症患者友善社區

Themed "The Creation of a Dementia-friendly Community in Singapore", the research seminar, the second in the series, was organised by CAHMR on 4 March 2019. Dr Sabrina Luk, Assistant Professor of Nanyang Technological University, Singapore, shared with participants her research findings on the theme of the seminar.

CAHMR於2019年3月4日舉辦系列中的第二個專題研討會,以「在新加坡建構認知障礙症患者友善社區」為主題。新加坡南洋理工大學助理教授陸貞元博士就研討會主題與出席人士分享其研究成果。



Dr Sabrina Luk (centre), Assistant Professor of Nanyang Technological University, Singapore, shares with participants her research findings in the seminar.

新加坡南洋理工大學助理教授陸貞元博士(中)於研討會中分享研究成果。

#### End of Life Issues 善終相關議題

On 10 April 2019, CAHMR held its third research seminar. Dr Simon Cheung, Senior Lecturer; Mr Tommy Ng, Project Associate of CAHMR, and year-two students of BSc (Hons) in Applied Sciences (Health Studies) of SPEED were invited to share with participants their insights into the topic "End of Life Issues".

2019 年 4 月 10 日,CAHMR 舉行第三個專題研討會。高級講師 張晉元博士、CAHMR 副項目員吳泇鋑先生及 SPEED 應用科學(榮譽) 理學士(健康學)二年級學生擔任主講嘉賓,與出席人士探討與善終 相關的議題。



Dr Simon Cheung (2<sup>nd</sup> right, front row), Senior Lecturer; Mr Tommy Ng (right, front row), Project Associate; and year-two students of BSc (Hons) in Applied Sciences (Health Studies) give presentations on "End of Life Issues".

高級講師張晉元博士(前排右二)、副項目員吳泇鋑先生(前排右)・以及應用科學(榮譽) 理學士(健康學)二年級學生發表演説・探討善終課題。